
str. 1 

 

Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.11.2023 

 Protokół  
LXI Sesja Rady Gminy w dniu 27 listopada 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 27 listopada 2023 r. o godz. 16:00, 

a zakończono o godz. 18:11 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Kamila Kołacka 

7. Paweł Kurpik 

8. Zbigniew Łyszczarz 

9. Michał Maliński 

10. Ewaryst Pankowski 

11. Marek Stroiwąs 

12. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni 

1. Jóźwiak Jolanta 

2. Marciniak Michał 

3. Bartłomiej Mieloch 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl  

2. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich  

3. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

5. Przemysław Łukaszyk, Prezes ZGK Zaniemyśl  

6. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie)  

7. Beata Świt – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

8. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu).  

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Otwieram sześćdziesiątą pierwszą sesję Rady Gminy Zaniemyśl. Bardzo serdecznie witam 

Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Wójt Gminy Zaniemyśl, Panią Justynę 

Dąbrowską, witam Sekretarz Gminy, Panią Danutę Sobkowiak, witam naszego Radcę 
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Prawnego, Panią Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską, witam Skarbnika Gminy, Panią 

Agnieszkę Scheffler, witam także Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam Prezesa 

naszej spółki komunalnej, Pana Przemysława Łukaszyka, witam także wszystkich 

mieszkańców obserwujących sesję, obrady naszej sesji w Internecie. Na wstępie informacja 

RODO. Informacja RODO jest wywieszona na wejściu, przy wejściu do GOK-u, do sali GOK-u, 

a także w Biuletynie Informacji Publicznej, każdy, kto uczestniczy w sesji, udziela swojego 

wizerunku oraz barwy głosu, co jest nagrywane.  

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Stwierdzam, że w sesji uczestniczy dwunastu Radnych, co jest liczbą wystarczającą do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Doraźnej do zbadania inwestycji budowy ulicy 

Ogrodowej    w Zaniemyślu. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w 

Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Zaniemyślu; 

2) w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Zaniemyśl z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2024 rok”; 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

4) w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

5) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 

obszarze gminy Zaniemyśl na 2024 rok; 

6) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 

7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

8) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków; 

9) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Zaniemyśl; 
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10) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Zaniemyśl; 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Zaniemyśl miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych; 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z LX sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Czy ktoś z Państwa ma uwagi lub propozycje zmiany co do projektu przyjęcia protokołu? Nie 

widzę. Czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem protokołu z 

sześćdziesiątej sesji Rady Gminy Zaniemyśl? Nie widzę. W takim razie poproszę o 

podłączenie głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LX sesji Rady Gminy Zaniemyśl.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę Panią Wójt o zajęcie głosu i przedstawienie informacji.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zacznę od zmian w budżecie Gminy 

Zaniemyśl. W okresie między sesjami wydałam dwa zarządzenia zmieniające budżet na 2023 

rok: z dnia 31 października, w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i 

paragrafami, zgodnie z zapotrzebowaniem jednostek oraz referatów, a także planowane 

dochody bieżące i wydatki bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 38 923,18 zł, a zwiększenie 

dotyczyło przygotowanie i przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej 

Polskiej, zwiększa się dochody o 3 120 zł, środki z Funduszu Pomocy na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy w ramach zadania 

Fundusz Pomocowy Podręczniki, zwiększa się dochody o 153,99 zł do kwoty 5 509,51 zł, w 

ramach zadania Fundusz Pomocowy Środki na Edukację Dzieci z Ukrainy zwiększa się 

dochody o 23 414 zł, Fundusz Pomocowy jednorazowe świadczenia pieniężne 300 zł, 

zwiększa się dochody o 1530 zł, wprowadzono dotacje zgodnie z zawiadomieniami 
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otrzymanymi od Wojewody Wielkopolskiego na zadania realizowane przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej w dziale pomoc społeczna, w rozdziale Ośrodki Pomocy Społecznej zwiększa się 

dochody o 6720 zł, w dziale rodzina, w dziale świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 

społecznego zwiększa się dochody o 4 813,11 zł i kolejne zarządzenie z dnia 13 listopada, w 

którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami na ogólną kwotę 

37 742,36 zł, zgodnie z zapotrzebowaniem jednostek oświatowych oraz Referatu 

Organizacyjnego, Obywatelskiego, Inwestycji i Gospodarki Komunalnej oraz Gospodarki 

Nieruchomości i Nieruchomościami i Rolnictwa. Z zakresu Referatu Inwestycji i Gospodarki. 

Zgodnie z umową na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych zawartą z 

firmą JG Bud Jan Grzybowski Daszewice trwa w dalszym ciągu realizacja tego zadania, czyli 

budowa, projektowanie i budowa PSZOK-u. Zgodnie z umową na wykonanie projektu 

przebudowy drogi gminnej w miejscowości Luboniec w ramach zadania przebudowy drogi 

gminnej w miejscowości Luboniec, trwają aktualnie uzgodnienia projektowe. Również 

zgodnie z zadaniem budowa ulicy Nowej w Śnieciskach trwają aktualnie uzgodnienia 

projektowe. W dniu, może o ugodzie z Powiatem Średzkim powiem na końcu. Zamontowano 

nowe słupy oświetleniowe wraz z zasilaniem na działkach 122/6 oraz 124 w miejscowości, to 

jest na parkingu przed Gminnym Ośrodkiem Kultury w Zaniemyślu oraz przed Urzędem 

Gminy Zaniemyśl. Na początku przyszłego roku w zależności od warunków pogodowych 

zamontowane zostanie nowe oświetlenie na placu za Gminnym Ośrodkiem Kultury, od ulicy 

Działkowej. Opracowywany jest również projekt rozbudowy oświetlenia ulicznego w 

miejscowości Zwola w rejonie ulicy Majdańska, Główna wraz z uzyskaniem wszystkich 

niezbędnych zezwoleń, którego wykonawstwo powinno zostać zrealizowane na wiosnę 

przyszłego roku. Informujemy, że cały czas trwa nabór wniosków w programie 

priorytetowym Ciepłe Mieszkanie, do składania wniosków zachęcamy wszystkich 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl, którzy mieszkają w budynkach wielorodzinnych i zamierzają 

wymienić nieefektywne źródło ciepła. Ogłoszono zamówienie publiczne na odbiór i transport 

odpadów komunalnych pochodzących z nieruchomości pozostających w zorganizowanym 

przez Gminę Zaniemyśl systemie odbioru odpadów komunalnych w okresie od 1 stycznia do 

31 grudnia oraz zakup i dystrybucja fabrycznie nowych pojemników 120-litrowych z 

przeznaczeniem na popiół. Termin złożenia ofert to 7 grudnia. Trwa jeszcze tegoroczna 

realizacja funduszy sołeckich. W zeszłym tygodniu w Lubonieczku realizowano przeniesienie 

przystanków autobusowych, jednocześnie zorganizowane zostaną przystanki na żądanie. Tak 

jak Państwu mówiłam jeszcze, jeżeli chodzi o montaż lamp solarnych, firma poprosiła o 

przesunięcie terminu realizacji do 15 grudnia. Informacja w zakresie właściwości Referatu 

Organizacyjnego. Do 9 listopada można było składać oferty na stanowisko urzędnicze w 

Referacie Inwestycji i Gospodarki Komunalnej. Złożonych zostało 8 ofert. Po ocenie 

formalnej do kolejnego etapu zostało zakwalifikowanych 5 osób. Termin rozmowy został 

wyznaczony na 6 grudnia. Komisja rekrutacyjna rekomendowała 3 kandydatki na stanowisko 

kierownika Referatu Organizacyjnego. Rozmowy jeszcze trwają, więc na ostateczne 

rozstrzygnięcie trzeba poczekać. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej przyjął do rozliczenia sprawozdanie z realizacji zadania upowszechniania wiedzy i 

zachowań ekologicznych wśród mieszkańców Gminy Zaniemyśl, ze szczególnym 

uwzględnieniem dzieci i młodzieży. Dla odmiany Urząd Marszałkowski nie zajął jeszcze 
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stanowiska w sprawie złożonego przez Gminę Zaniemyśl wniosku o zwiększenie kwoty 

dofinansowania na budowę Skateparku. Dopiero po otrzymaniu odpowiedzi będziemy mogli 

wnioskować o płatność, to znaczy, jeżeli chodzi o Urząd Marszałkowski, można powiedzieć, 

że nasz wniosek jest zaakceptowany, myślę, że czekamy w tej chwili po prostu na aneks do 

umowy zwiększający nasz, naszą, naszą tutaj pulę środków, bo o to wnioskowaliśmy. 

Obchody Narodowego Święta Niepodległości rozpoczęły się już 10 listopada marszem 

niepodległościowym. Po uroczystej mszy złożyliśmy kwiaty pod Pomnikiem Powstańców 

Wielkopolskich, następnie odbyło się uroczyste nadanie imienia Zaniemyskiej Strażnicy 

Historii oraz występ artystyczny uczniów ze Szkoły w Śnieciskach. Obchody Dnia 

Niepodległości zakończył ostatni rajd z cyklu Zaniemyskie Rowerowanie, który tradycyjnie 

odbył się 11 listopada. Celem przyświecającym organizacji cyklu była promocja aktywnych 

form spędzania wolnego czasu poprzez jazdę na rowerze, a także pokazanie wszystkim 

piękna naszej Gminy. W okresie od 3 maja do 11 listopada odbyło się 7 rajdów, w których 

udział wzięło blisko 350 osób. Uczestnikami rajdu byli głównie mieszkańcy Gminy Zaniemyśl, 

ale znaleźli się też reprezentanci Nowego Sącza, Murowanej Gośliny, Swarzędza czy 

Poznania, około setka, 120 osób brało udział w rajdzie, w jednym rajdzie, rekordowy rajd 

liczył 160 uczestników. Szczególne podziękowania dla Panów Ryszarda Grześkowiaka i 

Jerzego Grześkowiaka, Gminnego Ośrodka Kultury oraz firmy PC Kompleks Tomasz Nadobnik 

i PhytoPharm Klęka za przekazane nagrody dla uczestników ostatniego rajdu. W tym miejscu 

dziękuję również wszystkim zaangażowanym w organizację rajdów. Szczególnie zaś 

podziękowania kieruję do Kół Gospodyń Wiejskich w Czarnotkach, Zwoli, Jaszkowie i 

Lubonieczku, Pizzerii Buźka, firmy Toro Roger Troszyński, Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, OSP Zaniemyśl, OSP Kępa i OSP Czarnotki oraz Policja, także 

wszystkim pracownikom Referatu Organizacyjnego, którzy wymyślali te rajdy i nad nimi 

czuwali, a także Panu Dariuszowi Dukarskiemu, który wyznaczał trasy, czuwał nad realizacją i 

bezpieczeństwem rajdów. Z dniem 2 grudnia zmieniamy dostawcę usług hostingowych, 

dlatego prosimy, aby do tego czasu w miarę potrzeb i możliwości wszyscy użytkownicy 

poczty elektronicznej posiadający w nazwie zaniemyśl.pl wykonali archiwum odebranych i 

wysłanych e-maili. Po tej dacie nie będzie możliwości uzyskania do tych danych. Skrzynki 

pocztowe zostaną utworzone, a w konsekwencji otrzymania haseł prosimy o kontakt z 

informatykiem Urzędu Panem Tomaszem Nadobnikiem. Osoby zainteresowane dotacją z 

Programu Czyste Powietrze dla domów jednorodzinnych przy wymianie pieca, stolarki 

okiennej, drzwiowej, termomodernizacji mogą skorzystać z pomocy przy wypełnieniu 

wniosku w naszym Biurze Obsługi. Seniorów po sześćdziesiątce zachęcamy do skorzystania z 

Programu Gmina Przyjazna Seniorom. W ramach tej akcji zapraszamy do odbioru 

Ogólnopolskiej Karty Seniora w Biurze Obsługi Klienta. Po wypełnieniu formularza otrzymują 

Państwo kartę uprawniającą do zniżek w wybranych punktach na terenie całej Polski, są 

wśród nich sklepy, restauracje, hotele, ośrodki sportowe, pływalnie i wiele innych, 

szczegółowe informacje na temat takich firm można znaleźć na stronie internetowej 

www.głosseniora.pl. Przypominamy, że w Biurze Obsługi Klienta Gminy Zaniemyśl każdy 

może otrzymać bezpłatne maseczki. W biurze można się również zaopatrzyć w opaski 

odblaskowe. Zakład Gospodarki Komunalnej. Przedsiębiorstwo wykonywało prace 

konserwacyjne na pompowniach ścieków na terenie Gminy Zaniemyśl. Sukcesywnie również 

spółka wymienia wodomierze u odbiorców usług. Dnia 5 listopada usunięto awarie 



str. 6 

 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zaniemyśl. W okresie międzysesyjnym na zlecenie 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl wykonano dwa przyłącza wodociągowe oraz jedno przyłącze 

kanalizacji sanitarnej. W poniedziałki odbywają się zajęcia jogi w dwóch grupach, czyli hala 

widowiskowo-sportowa, czyli w dwóch grupach początkująca i średniozaawansowana, we 

wtorki o godzinie 19 odbywają się zajęcia Dance Aerobic, które prowadzi Pan Wojciech 

Gorzelanny. W miesiącach zimowych zarezerwowane są wszystkie popołudniowe terminy na 

wynajem hali. Zaplanowane są także turnieje w weekendy 3, 10, 17 grudnia oraz kiermasz 

świąteczny organizowany przez Gminny Ośrodek Kultury, w dniu 9 grudnia. Od 8 listopada 

wprowadzono zajęcia taneczne prowadzone przez Szkołę Tańca Start Dance. Zajęcia 

odbywają się w dwóch grupach, dla dzieci 7 do 10 plus w czwartki o godzinie 17.00 i dla 

dorosłych w środę o godzinie 19.10. Pierwsze zajęcia są darmowe, pozostała działalność.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Czy zrobimy przerwę? Pięć minut przerwy. Drodzy Państwo, proszę o ciszę. Rozpoczynamy, 

wznawiamy obrady po chwilowej przerwie. Dalszą informację przekaże Pani Sekretarz 

Danuta Sobkowiak. Bardzo proszę.  

Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 

Dziękuję za głos. Właśnie dokończę informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. To są 

wiadomości teraz informacje dotyczące Zakładu Gospodarki Komunalnej. Spółka na 

podstawie zleceń z Gminy wykonuje prace porządkowe oraz inne roboty na terenie gminy 

Zaniemyśl. Zakład na zlecenie mieszkańców Gminy wykonywał usługi koparko-ładowarką. 

Spółka wykonuje na bieżąco prace zlecone z zakresu utrzymania zieleni świadczone na rzecz 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl. Na zlecenie Gminy Zaniemyśl przedsiębiorstwo wykonywało 

łatanie dziur na drogach gminnych. Na podstawie zlecenia z Gminy spółka wykonywała 

grabienie liści na terenie Gminy. Na podstawie zlecenia z Gminy spółka sypała mieszaniną 

piaskowo-solną na drogach gminnych. Ponadto wykonano cykliczne prace porządkowe na 

terenie Gminy, m.in. sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej, opróżnianie gminnych koszy na 

śmieci. Spółka w swych działaniach informuje na bieżąco mieszkańców Gminy przez stronę 

internetową spółki oraz profil na Facebooku. Zakończono budowę oraz uruchomiono 

instalację fotowoltaiczną na stacji uzdatniania wody w Polwicy w ramach podpisanej umowy 

pożyczki z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Zadanie to miało nazwę 'Wykonanie instalacji fotowoltaicznej dla obiektu stacji uzdatniania 

wody w miejscowości Polwica, gminna Zaniemyśl'. Ilość paneli 88 sztuk o mocy 455 kWp 

każdy. Całkowita moc instalacji 40.04 KW. Koszt wykonania instalacji 116 065 zł netto. Spółka 

podpisała umowę na dostawę urządzenia wysokociśnieniowego do mycia kanalizacji 

sanitarnej o wartości 79 900 netto. Urządzenie finansowane jest w formie leasingu. Spółka 

zakupiła zadymiarkę kanałową, która umożliwia wykrywanie nielegalnych podłączeń do 

instalacji kanalizacji sanitarnej wód opadowych i roztopowych. To tyle wiadomości, 

informacji z Zakładu Gospodarki Komunalnej. Teraz informacja dotycząca oświaty, w dniu 

dzisiejszym, nauczyciele uczący w szkołach, których organem prowadzącym jest Gmina 

Zaniemyśl, którzy są upoważnieni do otrzymania bonów na zakup laptopów, otrzymali kody 

o wartości 2,5 tys. zł, każdy, uprawniający ich do zakupu laptopu we wskazanych sklepach. 

Ważniejsze wydarzenia w jednostkach oświatowych. Szkoła Podstawowa im. Ryszarda 

Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu. 23 października Matylda uczennica klasy VII b 

zajęła trzecie miejsce w finale konkursu Olimpiady Ekologicznej zorganizowanej przez 
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Wojewódzkie Centrum Recyklingu w Jarocinie. 25 października odbyła się debata, w której 

udział wzięli dyrekcja szkoły, rodzice, uczniowie, a dotyczyła ona zakazu korzystania z 

telefonów komórkowych w szkole. W wyniku dyskusji wypracowano wspólnie nowe 

rozwiązania. 6 listopada rozstrzygnięto wnioski na dofinansowanie z Ministerstwa Finansów 

w ramach programu Lekcje o finansach. Szkoła otrzymała kwotę dofinansowania w 

wysokości 9200 na realizację programu. 10 listopada odbył się drugi Marsz Niepodległości 

zorganizowany przez szkołę dla całej społeczności Gminy Zaniemyśl. Szkoła Podstawowa w 

Śnieciskach. 31 października i 7 listopada w ramach akcji Szkoła Pamięta uczniowie 

upamiętnili lokalnych patriotów poprzez pielęgnowanie ich grobów i zapalenie zniczy na 

cmentarzu parafialnym w Śnieciskach. 8 do 10 listopada odbyły się rekolekcje w Szkole 

Jezusa, w ramach których przeprowadzono warsztaty malarskie, kreatywne, katechetyczne, 

komunikacyjne. Nie zabrakło bloków tematycznych o wolontariacie i udzielaniu pierwszej 

pomocy. Rekolekcje prowadziły Siostry Uczennice Krzyża. 10 listopada o godzinie 11.11 

odśpiewano hymn państwowy w ramach projektu Szkoła do hymnu. Tego samego dnia po 

południu w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu uczniowie pod opieką nauczycielek 

zaprezentowali program patriotyczny z okazji 105. rocznicy odzyskania niepodległości. 16 

listopada miało miejsce ślubowanie pierwszoklasistów. Przedszkole Samorządowe w 

Zaniemyślu. Placówka zorganizowała zbiórkę kasztanów. Dochód z ich sprzedaży zostanie 

przeznaczony na zakup pomocy dydaktycznych dla przedszkolaków. 25 października odbyło 

się w przedszkolu Show chemiczne. Dzieci mogły obejrzeć i uczestniczyć w bezpiecznych 

doświadczeniach chemicznych. Przedszkole włączyło się do akcji 'Tusz do paki', której celem 

jest edukacja dzieci w zakresie zagospodarowania odpadów w postaci zużytych tuszów i 

drukarek atramentowych z jednoczesnym celem pomocowym dla schronisk dla zwierząt. 

Część środków uzyskanych ze zbiórki zostanie przeznaczona na zakup karmy dla zwierząt ze 

schronisk. Przedszkolaki biorą udział w projekcie Ministerstwa Zdrowia pod hasłem Zdrowe 

Dzieci. Głównym celem projektu jest promowanie zdrowego stylu życia wśród dzieci w 

przedszkolach i żłobkach oraz promocja zdrowych nawyków żywieniowych wśród ich 

rodziców, opiekunów i nauczycieli. Szkoła podstawowa w Pigłowicach. 25 października 

uczniowie klasy pierwszej złożyli uroczyste ślubowanie i tym samym zostali przyjęci w poczet 

uczniów. 27 października na spotkaniu przedstawiciele szkolnych Kół Caritas Archidiecezji 

Poznańskiej opowiedzieli, czym jest wolontariat, dlaczego warto pomagać oraz kim jest 

wolontariusz i kto może nim zostać. 31 października, Szkoła Pamięta, uczniowie klasy szóstej 

udali się do Mądrych, aby uporządkować, złożyć kwiaty oraz zapalić znicze na grobach rodzin 

Rembowskich i Sokolnickich. 10 listopada w budynku szkoły zapanował prawdziwie 

patriotyczny nastrój. Wszystko to za sprawą Narodowego Święta Niepodległości. Z tej okazji 

zorganizowano apel. Następnie uczniowie szkoły po mszy świętej udali się pod Pomnik 

Powstańców Wielkopolskich, by złożyć kwiaty i zapalić znicze. Kolejna informacja to jest 

informacja z Ośrodka Pomocy Społecznej. W związku z zarządzeniem Wójta Gminy Zaniemyśl 

z dnia 9 listopada 2023 roku w sprawie upoważnienia do dostępu oraz wprowadzania danych 

do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków zgodnie z ustawą o wspieraniu 

termomodernizacji i remontów oraz Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, tutejszy 

Ośrodek wprowadza do systemu dane o przyznanych dodatkach mieszkaniowych, 

energetycznych i zasiłkach celowych z przeznaczeniem na ogrzewanie. W dniu 16 listopada 

2023 roku został złożony w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej wniosek w ramach 
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Programu Opieka Wytchnieniowa dla jednostek samorządu terytorialnego edycja 2024. 

Wnioskowana kwota to 97 920 zł. Program będzie adresowany dla ośmiu osób, które są 

zaangażowane w opiekę nad osobami niepełnosprawnymi, posiadających orzeczenie o 

niepełnosprawności w stopniu znacznym, są to dwie osoby oraz niepełnosprawnych dzieci 

przed szesnastym rokiem życia, jest to sześć osób. Program w całości finansowany jest ze 

środków Funduszu Solidarnościowego otrzymanych od Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej. Do dnia dzisiejszego wpłynęło 45 wniosków o wypłatę refundacji podatku VAT za 

dostarczone paliwa gazowe w 2023 roku. W tym miesiącu wypłacono kwotę 4822,15 groszy. 

Rozpatrywane są wnioski z funduszu alimentacyjnego i świadczeń rodzinnych na okres 

zasiłkowy 23-24. Do września wpłynęło 115 wniosków ze świadczeń rodzinnych plus 14 

wniosków od ostatniej sesji, 31 wniosków z funduszu alimentacyjnego, to jest jeden wniosek 

od ostatniej sesji. Wydano 10 decyzji o stypendia socjalne dla uczniów na rok 2023-2024. 

Wypłata nastąpi w miesiącu grudniu. Złożono 41 wniosków o wystawienie zaświadczeń o 

wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu, dane niezbędne do ubiegania się o 

dofinansowanie z Programu Czyste Powietrze, plus 7 wniosków od ostatniej sesji. Na 

zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy od początku roku wpłynęło 38 

wniosków, są to trzy wnioski od ostatniej sesji na zapewnienie zakwaterowania dla 71 osób. 

Na bieżąco przyjmowane są wnioski i wydawane decyzje ze świadczeń rodzinnych, dodatków 

mieszkaniowych, pomocy społecznej i wszystkich innych spraw z zakresu Ośrodka. To jest 

kolejna informacja teraz, informacja Biblioteki Publicznej. W dniu 16 listopada odbyła się w 

Bibliotece prelekcja podróżnicza o Santiago de Compostela. Gościem Biblioteki był Jędrzej 

Józefowicz, dziennikarz, absolwent dziennikarstwa, komunikacji społecznej oraz pedagogiki 

na Uniwersytecie imieniem Adama Mickiewicza w Poznaniu, autor prelekcji podróżniczych, 

pomysłodawca i organizator Zaniemyskiego Dnia Podróżnika. Podsumowano część 86. 

Konkursu Literackiego pod nazwą 'Czy jesteśmy oczytani'. Nagrodzono 3 osoby zgodnie z 

regulaminem konkursu. Biblioteka dołączyła do charytatywnego kiermaszu książek w Szkole 

Podstawowej im. Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, przekazując na tę akcję 

książki z darów od czytelników, aby wspomóc zbiórki Zosi i Olka, mieszkańców naszej Gminy 

w walce o zdrowie. W dniu 17 listopada odbyły się zajęcia dla Seniorek z cyklu głośnego 

czytania. Omawiano bajki napisane przez Seniorów pod tytułem 'Bajki od seniorów dla dzieci 

i wnuków', wydane przez Głos Seniora oraz Stowarzyszenie Mango. Natomiast w dniach 20 i 

21 listopada odbyły się cztery głośne czytania dla dzieci z tego cyklu, a czytały cztery Panie, 

emerytki dzieciom z dwóch przedszkoli, samorządowego z Zaniemyśla oraz AKUK-u z Łękna w 

ramach akcji Gminy Przyjazne Seniorom. W dniu 29 listopada Biblioteka bierze udział w 

organizacji VI Gminnego Konkursu Poezji Patriotycznej pod honorowym patronatem Wójta 

Gminy Zaniemyśl. Współorganizatorami wydarzenia jest Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju 

Gminy Zaniemyśl Wuchta Wiary oraz Gminny Ośrodek Kultury. W dniu 2 grudnia o godzinie 

19-tej Biblioteka zaprasza do Gminnego Ośrodka Kultury na spotkanie z pisarką, dziennikarką 

Anną Kamińską podczas 4. Zaniemyskiego Dnia Podróżnika. Prelegentka opowie o dwóch 

himalaistach, Wandzie Rutkiewicz i Halinie Kruger-Syrokomskiej, współpraca z Polakiem w 

podróży, Jędrzejem Józefowiczem. I już ostatnie informacje, to jest informacja z działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury w okresie od 31 października do 27 listopada, czyli do dzisiaj. We 

wskazanym okresie Gminny Ośrodek Kultury oprócz prowadzenia regularnych zajęć 

artystycznych zrealizował następujące wydarzenia. 3 listopada z inicjatywy Instruktora Nauki 
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Gry na Gitarze, Pani Agnieszki Kalisz, odbyło się spotkanie z Panią Małgorzatą Bratek, polską 

piosenkarką, gitarzystką, kompozytorką, pedagogiem muzycznym. 9 listopada podczas 

Seniorskiego Czwartku odbyło się spotkanie z policjantką Karoliną Pieluchą z Komendy 

Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej. Spotkanie dotyczyło bezpieczeństwa Seniorów 

w życiu codziennym oraz w Internecie. 10 listopada w ramach obchodów Święta 

Niepodległości odbyło się uroczyste nadanie nazwy Zaniemyskiej Strażnicy Historii. 

Symbolicznego przecięcia wstęgi dokonali przedstawiciele samorządu oraz Prezes 

Stowarzyszenia Ziemia Zaniemyska. W ramach podjętego działania na budynku 

zainstalowano napis oraz tablicę emaliowaną. Koszt wykonania to 1500 zł. 16 listopada 

zainicjowaliśmy nowy cykl zajęć dla najmłodszych dzieci. Gordonki to zajęcia 

umuzykalniające prowadzone zgodnie z teorią uczenia się muzyki profesora Eliasa Gordona. 

Zajęcia będą odbywać się w co drugi czwartek. Zapraszamy dzieci od 0 do 5 lat. 17 listopada 

odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury przebierana dyskoteka w stylu lat 90. W zabawie 

wzięło udział 60 osób. 25 listopada w ramach zadania Kulturalne Podróże na Wydarzenia 

Małe i Duże, współfinansowanego ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego, odbył się wyjazd do Teatru Nowego na spektakl Prezydentki. Obecnie trwają 

przygotowania do wydarzeń zaplanowanych na grudzień. Już dziś zapraszamy na Zaniemyski 

Dzień Podróżnika, Kiermasz Świąteczny, spektakle dla dzieci i dorosłych, koncerty 

świąteczne. Szczegóły na stronie gok.zaniemysl.pl. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję bardzo. Proszę Pani Wójt.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Dziękuję Pani Sekretarz. Mam nadzieję, że mój głos już nie odmówi posłuszeństwa, ale 

niestety krótko jeszcze chciałam Państwu powiedzieć. Ostatnio jak się widzieliśmy w 

poniedziałek, wyjeżdżałam do PSP do Środy w związku z Bitwą o remizę. I może takie kilka 

słów, co ustaliliśmy. Jak wiecie Państwo jest milion złotych w Bitwie o remizy Gmina 

Zaniemyśl z największą frekwencją ten milion złotych może otrzymać. Fundusz jest 

podzielony na dwie partie. Jedna jest finansowana z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej jest to pół miliona i pół miliona z dotacji MSWiA i pół miliona z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zgodnie z wytycznymi możemy 

przeznaczyć na termomodernizację z wymianą grzejników, montaż klimatyzatorów z 

możliwością ogrzewania, montaż instalacji fotowoltaicznej. I to jest dla remizy w Zaniemyślu. 

Nie można z tego sfinansować remontu łazienek. Po prostu termomodernizacja i odnawialne 

źródła energii. A jeżeli chodzi o podział środków MSWiA możemy zrealizować remont, 

budowę czy modernizację, ale na zasadzie 50% na 50, czyli jeżeli bierzemy pół miliona, pół 

miliona musimy dołożyć, albo na przykład zakupić sprzęt dla Ochotniczych Straży Pożarnych 

zgodnie z katalogiem, który został nam przedstawiony i też na zasadzie takiej, jeżeli sprzęt 

będzie jego wartość przekraczała 10 tysięcy złotych, to sprzęt jest wtedy finansowany 50 na 

50, czyli 50% z funduszy MSWiA, 50% ze środków OSP. Także jak zostały podzielone, taki 

wstępny nasz podział to taki, że Ochotnicza Straż Pożarna w Czarnotkach 200 tys. zł, na 

zakup sprzętu dla OSP w Kępie Wielkiej 150 zł, na zakup sprzętu remont remizy. Tak, 150 

tysięcy i dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Zaniemyślu 150 tysięcy złotych na zakup sprzętu i 

remont remizy. Jeszcze jest wiele znaków zapytania. Na pewno od 1 stycznia będzie można 
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składać wnioski dotacyjne w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, więc to nie jest tak, że pieniądze zostaną nam przelane, żeby zrobić 

termomodernizację OSP będziemy musieli audyt energetyczny przeprowadzić, tak żebyśmy 

ten efekt ekologiczny mogli wykazać. I jeżeli chodzi o Koła Gospodyń Wiejskich, wiemy, że 

pieniądze, które też na ten bonus frekwencyjny 250 tysięcy dla naszej Gminy się należy, będą 

dystrybuowane przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa i będzie to, 

przynajmniej takie mamy informacje, na zasadzie podziału proporcjonalnego. 250 tysięcy 

podzielone przez ilość kół, daje nam kwotę, która wpłynie, która będzie do dyspozycji 

poszczególnego koła. Mamy na jutro ustalone spotkanie w Urzędzie Gminy z Kołami 

Gospodyń Wiejskich, także jeszcze sobie o tym porozmawiamy. Jeżeli chodzi o Kluby 

Sportowe, to nie mamy jeszcze informacji co do sposobu obliczania, ale też tym razem z 

Klubami spotykamy się w środę, żeby się przygotować już do ewentualnego podziału tych 

pieniędzy. Pieniądze na pewno nie wpłyną w tym roku, to jest rok 2024. I teraz taka ważna 

wiadomość, to 13 listopada została podpisana umowa między Gminą Zaniemyśl, Powiatem 

Średzkim, Powiatowym Centrum Rozwoju, spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w 

likwidacji i Powiatowym Centrum Inwestycji, spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w 

sprawie remontu naszej, naszego Dworku Szwajcarskiego. Ta ugoda reguluje nasze sprawy 

własnościowe majątku, który Powiat i Spółki pozostawiają na Wyspie. A przede wszystkim 

też umowa wskazuje, że Powiat przekaże dotację dla Gminy Zaniemyśl na remont Dworku 

Szwajcarskiego w kwocie 850 tys. zł. Mam nadzieję, że jest to wielki krok, bo prace nad 

ugodą trwały od 2021 roku. Nareszcie ją podpisaliśmy, wszyscy byliśmy bardzo mocno 

zmotywowani. Mam nadzieję, że to tylko dla dobra naszego Dworku, który mam nadzieję, że 

w przyszłym roku jego remont zostanie zakończony i będzie możliwe z niego korzystanie. 

Także to te najważniejsze informacje dla Państwa. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo dziękuję. Czy są pytania do przedstawienia informacji? Chwileczkę. Proszę Radna 

Kamila Kołacka.  

Radna Kamila Kołacka 

Dziękuję. Szanowni Państwo, Wysoka Rado, Pani Wójt. Ja mam takie pytanie dotyczące 

Sołectwa Lubonieczek i realizacji zadania z Funduszu Sołeckiego, a mianowicie lampy na ulicy 

Miodowej. Chciałam zapytać, jaki powód opóźnienia podała firma, która ma montować te 

lampy? Ponieważ jakieś 3 tygodnie temu, myśmy, mieszkańcy zaznaczyli miejsca, gdzie te 

lampy mają stać. Z Referatu Inwestycji dostałam wiadomość, że firma nie będzie ich 

montować, ponieważ nie mają koparki. Nie bardzo rozumiem, znaczy też proszę o 

wytłumaczenie, ponieważ wiem, że w spółce jest koparka. Natomiast co teraz się podziało, 

że dalej tych lamp nie ma, przypominam, że mamy koniec listopada, to jest zadanie, zebranie 

Sołeckie było we wrześniu zeszłego roku i trochę martwi mnie to, że to tak późno się 

zadziało, to po pierwsze. A po drugie. Uciekła mi myśl jeszcze, a propos tych lamp. 

Poprosiłabym o kserokopię umowy z tą firmą, ponieważ ja już jestem zaniepokojona tym, że 

tak długo to trwa, kwota tych lamp jest bardzo niska, co chwilę jest jakieś opóźnienie i 

obawiam się, że to zadanie może nie zostać wykonane w tym roku. To by było w ogóle 

niedopuszczalne. I drugie moja, druga sprawa to jest pytanie o ten przystanek. Powiedziała 

Pani, że został przeniesiony. Wczoraj jeszcze po prostu sobie stał na takich krawężnikach 

bodajże, nic więcej tam nie było zrobione, poza kupką piasku. Kiedy dojedzie barierka,? Kiedy 
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będzie właściwe oznakowanie? Chyba, że to zadziało się dzisiaj. Co z przystankami na 

żądanie? Też miały już być, niczego tam nie widzę. I z tego miejsca pozwolę sobie 

podziękować Pani Radnej Powiatowej za pomoc w załatwieniu tej sprawy, tego przystanku, 

bo obawiam się, że gdyby nie pomoc Pani Radnej, to ten przystanek mógłby w ogóle nie 

zostać przeniesiony. To druga sprawa. I trzecia sprawa, nie było o tym mowy, ale była o tym 

mowa na poprzedniej sesji, a mianowicie kontenery na odzież używaną. Mówiliśmy, że tam 

większość tych kontenerów nie jest opisana. Ja byłam zobaczyć, oczywiście jest bałagan przy 

tych kontenerach, one są wszystkie na odzież używaną. I czy były już jakieś rozmowy z 

Panem Prezesem o ewentualnym, nie wiem, ich przestawieniu, czy objęciu monitoringiem, 

czy wymyśleniu jakiegoś sposobu na to, żeby przeciwdziałać takiemu, no nie wiem, 

procederowi, no nie wygląda to bynajmniej dobrze. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję. Bardzo proszę Pani Wójt.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Jeżeli chodzi o lampy. Też jesteśmy zdziwieni, bo firma, która miała to realizować, faktycznie 

miała wejść 10 listopada. Niestety, niestety w międzyczasie służyła wniosek o przedłużenie 

terminu, motywując to brakiem dostawy jakiegoś podzespołu do lampy. Także tutaj to mogę 

powiedzieć.  

Radna Kamila Kołacka 

Wiadomości są trochę sprzeczne jakby, nie? Bo najpierw nie było koparki, teraz nie ma 

części, dlatego ja mnie to strasznie niepokoi, obawiam się po prostu, że, że te lampy po 

prostu nie powstaną do końca tego roku, a muszą.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Powiem tak. Pani była tutaj u nas na miejscu, przy podpisaniu umowy, więc myślę firma jest 

sprawdzona, więc myślę, że tutaj pewnie takiego zagrożenia nie ma. Jeżeli chodzi faktycznie 

na dziesiątego się przygotowywali, bo myśleli, że ta dostawa dotrze. Wiem, że próbowali 

koparkę jak gdyby wypożyczyć z zakładu komunalnego, ale na 10 listopada niestety zakład 

komunalny miał tą koparkę zajętą i nie mógł jej wypożyczyć. W międzyczasie przyszła 

informacja, że jednak te lampy nie dojadą, więc to jest ten powód. Oczywiście umowy można 

zobaczyć, jest też umowa, jak najbardziej można ją zobaczyć, więc czy, czy wgląd. Zapraszam 

do Urzędu Gminy.  

Radna Kamila Kołacka 

Czy na tą chwilę mogłaby Pani powiedzieć, czy może pamięta Pani co w tej umowie jest, 

może są jakieś konsekwencje dla tej firmy, czy…  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Na pewno są, zawsze są.  

Radna Kamila Kołacka 

No właśnie.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Zawsze są, zawsze są.  

Radna Kamila Kołacka 

Dobra, dziękuję. Na tą chwilę tyle.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Jeżeli chodzi o przystanek, autobusowy, to jak najbardziej jest został przeniesiony. Na razie 
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została przeniesiona ten jeden przystanek. Po drugiej stronie jest oznakowanie jednej i 

drugiej. Jeszcze zostanie wykonana podbudowa z kostki betonowej. Jeżeli chodzi o 

oznakowanie, jeżeli chodzi o oznakowanie, to będzie je wykonywała inna firma i barierkę też 

będzie wykonywała inna firma, ta która będzie robiła oznakowanie ulicy Powstańców 

Wielkopolskich i Topolowej, bo to jest w jednym ciągu. Także zarówno znaki na żądanie, jak i 

te znaki malowane na asfalcie również będzie wykonywała ta firma, dlatego tam jest tutaj ta 

różnica. Też ma się to zadziać na początku tego miesiąca. Znaki były zamówione w większej 

ilości, dlatego czekamy. Więc tak to zadanie zostało, tak to zadanie zostało po prostu 

podzielone. Dwie firmy, firma, która prowadzi, jak gdyby organizację ruchu, nie podjęła się 

przeniesienia przystanku, więc zrobił to nasz zakład komunalny. Reszta będzie robiona już 

przez tą firmę. Jeżeli chodzi o kontenery, to możemy tylko apelować do mieszkańców, a 

komunalka, zakład komunalny na bieżąco rzeczy, które nie trafiają do kontenera, będzie po 

prostu do tego kontenera wkładał. Szanowni Państwo, pod ten kontener nawet materace 

zostają wyrzucone, więc mieszkańcy robią sobie z tego najnormalniej w świecie wysypisko 

śmieci. I wszyscy, mam nadzieję po prostu, że jak ruszy PSZOK, już tych kontenerów takich 

ogólnie dostępnych może nie będzie, tylko na pewno będzie kontener na PSZOK-u. Jeżeli nie 

umiemy z tego korzystać, no to kurczę szkoda, żeby tak to wyglądało. Osobiście widziałam 

wielki materac, który trafił do komunalki na składowisko, które później jako dzikie wysypisko. 

No bo tak to należy traktować. A jeżeli komuś nie chce się, bo to nie jest tak, że nie ma gdzie 

włożyć, no czasami, ale to jest naprawdę jeden dzień czy dwa dni, bo naprawdę, gdy są 

przepełnione te kontenery, jest od razu sygnał do firmy na następny dzień albo nawet tego 

samego dnia firma przyjeżdża. Ale jeżeli się komuś nie chce wrzucić, bo przyjedzie z wielkim 

workiem, takim 120 litrów, taki worek się nie zmieści w kontenerze. Trzeba go niestety 

wyłożyć i wkładać do środka. No to już tylko możemy apelować do kultury osobistej 

mieszkańców i do tego, żeby nie robić bałaganu. Bo tak to wygląda. A tak na bieżąco, czy tam 

kamerę włożyć, podprowadzenie tam kamery, to są koszty. Musimy na bieżąco 

monitorować, jak coś się dzieje, to po prostu wkładać. Tutaj zakład komunalny będzie też 

miał na oku te kontenery.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję bardzo. Poproszę teraz Radny Tomasz Grabowski.  

Radny Tomasz Grabowski 

Bardzo dziękuję za udzielenie głosu. Ja mam pytanie do Pani Wójt, bo jedną kwestię Pani 

pominęła, dosyć ważną kwestię, szczególnie dla mieszkańców Sołectwa Mądre. Odbyła się 

ostatnio rozprawa administracyjna z tego co wiem, nie mogłem dotrzeć, bardzo mi przykro. 

Natomiast pytam dlatego, że miałem kontakt bezpośredni właśnie z prośbą mieszkańców i 

Pani Sołtys o wywołanie miejscowego planu w tym rejonie. Złożyłem do Pana 

Przewodniczącego na komisji propozycję takiej uchwały, natomiast uchwała nie będzie na 

razie procedowana w związku z tym, że coś się zadziało ze strony Gminy i ta uchwała w tej 

chwili nie będzie podejmowana. Przybliży nam Pani sytuację i powie jakie w tej chwili 

działania Gmina podjęła w tej sprawie?  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo. Gmina cały czas prowadzi postępowanie administracyjne dotyczące 

wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach i na tym etapie cały czas jesteśmy. 

Odbyła się rozprawa administracyjna, po rozprawie administracyjnej został umieszczony na 
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stronach BIP-u protokół, 7 dni do, było 7 dni do tego, aby można się było odnieść do tego 

protokołu, nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu i jeżeli chodzi o postępowanie 

administracyjne zostało ono wydłużone do 22 grudnia. W tym czasie mamy nadzieję spotkać 

się z przedstawicielami Kurii, z przedstawicielami mieszkańców, tutaj z urzędnikami i z 

przedstawicielami już Parafii, żeby porozmawiać na ten temat i ewentualnie może 

wypracować wspólne inne stanowisko, więc na razie jesteśmy na takim etapie. A jeżeli 

chodzi o miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, to myślę, że tutaj już Pan 

Kierownik będzie działał w kwestii tego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego i wywołania go, czy przekazania do opiniowania, bo nawet nie tylko do 

przekazania, do opiniowania do komisji, Gminnej Komisji Urbanistycznej.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski ad vocem.  

Radny Tomasz Grabowski 

Bardzo dziękuję za odpowiedź. Rozumiem, że możemy uspokoić mieszkańców Sołectwa 

Mądre, że w tej chwili nie zadzieje się nic, co by godziło w ich teren tak i przeszkadzało im 

spokojnie mieszkać, czyli nie będzie żadnej budowy.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Na razie nie. Szanowni Państwo, decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach nie decyduje, 

że coś tam w ogóle powstanie. Jest to decyzja, która rozpatruje aspekt środowiskowy. Tutaj 

muszę niestety powiedzieć, że wszystkie decyzje, uzgodnienia, które były z Regionalnym 

Dyrektorem Ochrony Środowiska, z Państwowym Gospodarstwem Wodny Polski i z 

Sanepidem są wszystkie pozytywne, jeżeli chodzi o środowisko niestety dla tej inwestycji, 

aczkolwiek tak jak mówię, decyzja środowiskowa nie warunkuje tego, że cokolwiek nam 

powstanie. Są jeszcze warunki zabudowy i dalsza, i dalsza procedura. Także Szanowni 

Państwo, tak jak powiedziałam, do 22 jest decyzja odroczona i mam nadzieję, że w tym 

czasie, w tym czasie te decyzje, ta decyzja będzie, będzie podjęta.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję bardzo. Jeżeli nie ma więcej pytań, to przejdziemy do punktu szóstego. Interpelacje 

i zapytania Radnych. 

 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Nie zgłoszono. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Na poprzedniej sesji nie było interpelacji, ale w okresie międzysesyjnym Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz złożyła jedną interpelację dotyczącą konsultacji w sprawie zmiany statusu 

miejscowości Zaniemyśl, ewentualne przywrócenie praw miejskich. I radna tutaj wnosiła 

wątpliwości, w skrócie powiem, bo to dość obszerne jest. Czy Wójt Gminy Zaniemyśl 

prawidłowo ograniczył krąg mieszkańców uprawnionych do wzięcia udziału w konsultacjach 

do osób pełnoletnich i tych, które osiągną pełnoletność do 31 października tego roku? No i 

jeszcze chodziło o gromadzenie danych, danych osobowych. Czy było uzasadnienie, co do 

tego, czy dane zgromadzone przez Wójta Gminy Zaniemyśl w toku konsultacji nie zostały 
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zebrane z naruszeniem przywoływanej zasady minimalizacji danych oraz czy ich wymagane, 

wymaganie nie ingerowało w konstytucyjne prawo wolności poglądów. Na tą interpelację 

została udzielona odpowiedź ze strony Pani Wójt. Też króciutko tutaj. Odpowiedź w zakresie 

prawidłowości przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie nadania Zaniemyślowi 

statutu miasta, statusu miasta. Przesyłam opinię prawną w tym zakresie przygotowano w 

dniu siedemnastego listopada przez radczynię prawną Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską . 

Informuję również, że Ryszard Kujawski, inspektor ochrony danych osobowych działający dla 

Gminy Zaniemyśl odniósł się również do sprawy. Zostało to uwzględnione w opinii, o której 

mowa powyżej. Opinia jest pisana językiem prawniczym, nie będę tu Państwa męczył. Można 

się z nią zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej. Zapytam tylko Panią Radną czy 

zapoznała się z tą opinią.  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

Tak zapoznałam się. Jeśli Pan Przewodniczący pozwoli minutkę mi zabrać głos.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę.  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

Ja tę interpelację złożyłam na gorąco po ostatniej sesji, ponieważ właśnie na ostatniej sesji w 

części wolne głosy i wnioski były zadawane różne pytania, różne wątpliwości zgłaszane, 

różne tezy były wygłaszane, które poddawały wątpliwości inne. Część z nich właśnie 

dotyczyła tych konsultacji. Te pytania, które zawarłam w interpelacji to nie są tak naprawdę 

pytania tylko moje, tylko właśnie pytania, które zostały na tej sesji ostatniej wygłoszone, a 

nie została udzielona odpowiedź i no z takim niedosytem wychodziłam z sesji właśnie 

dlatego, że zabrakło tych odpowiedzi i wyjaśnień, i dlatego interpelacja. I miałam taki zamysł, 

że jak otrzymamy odpowiedź, opinię prawną, bo właśnie prosiłam w tej interpelacji o opinię 

prawną, czy te dwie kwestie organizacyjne dotyczące konsultacji zostały prawidłowo 

rozstrzygnięte. Myślałam sobie, że po otrzymaniu odpowiedzi znajdę takie dwa fragmenty, 

które przeczytam wszystkim zainteresowanym i wszyscy odetchniemy z ulgą, uff, jednak było 

wszystko w porządku, natomiast nie znalazłam takich fragmentów, które byłyby 

kwintesencją tego wszystkiego, dlatego tak jak Pan Przewodniczący powiedział, wszyscy, 

którzy są zainteresowani, jakie są odpowiedzi na pytania, które były zadawane na 

poprzedniej sesji, to odsyłam do BIP-u do zapoznania się z całością. Dziękuję. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Doraźnej do zbadania inwestycji budowy ulicy 

Ogrodowej w Zaniemyślu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Proszę Przewodniczącego Komisji Pana Tomasza Grabowskiego o omówienie tego 

sprawozdania.  

Radny Tomasz Grabowski 

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Całości też nie będę czytał, bo są załączone 

sprawozdania, można się z nimi zapoznać, natomiast Komisja została powołana w celu 

zbadania właśnie inwestycji na ulicy Ogrodowej. W zakresie inwestycji wyjaśnieniu podlegało 

ustalenie stanu faktycznego, ocena podejmowanych działań pod względem zgodności z 

prawem, ustalenie czy realizacja inwestycji konieczne było przejęcie przez Gminę Zaniemyśl 
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części nieruchomości zabudowanych domami jednorodzinnymi w drodze wywłaszczenia, 

sporządzenie i przedstawienie Radzie Gminy Zaniemyśl sprawozdania z działalności Komisji i 

opinii oraz wniosków. Komisja spotkała się pięć razy, rozmawialiśmy z fachowcami, z 

pracownikami Gminy i Komisja podsumowuje całą swoją w tej chwili działalność i takie 

wnioski zostały podjęte. Na podstawie przeprowadzonych prac, wysłuchania urzędników, 

mieszkańców i projektanta, komisja do zbadania inwestycji ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu 

dochodzi do następujących wniosków i rekomendacji. Po pierwsze. Projekt przebudowy ulicy 

Ogrodowej jest niezbędny z uwagi na poprawę infrastruktury drogowej w Gminie, ale 

wymaga uwzględnienia niektórych poprawek technicznych w celu zminimalizowania wpływu 

na nieruchomości sąsiednie. Po drugie. Opinie przedstawicieli mieszkańców Zaniemyśla, w 

tym osób zagrożonych wywłaszczeniem, zostały wzięte pod uwagę, a projekt powinien 

zostać zastosowany w miarę możliwości, aby uwzględnić ich obawy i potrzeby. Po trzecie. 

Wywłaszczenia będą konieczne w niektórych obszarach. Dotyczy to działek 58/2, 60, 61/2, 

62/1, 63, 64 ale zostaną przeprowadzone zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, z 

pełnym szacunkiem dla praw własności i uzasadnioną potrzebą publiczną. Po czwarte. 

Komisja zaleca, aby władze gminy kontynuowały konsultacje z mieszkańcami i pracowały nad 

projektowaniem ulicy Ogrodowej z uwzględnieniem wskazówek zawartych w tym raporcie, a 

w szczególności z projektem sporządzonym na potrzeby pracy Komisji, stanowiącym 

załącznik do niniejszego sprawozdania, który zakłada możliwość wykorzystywania odstępstw, 

przepraszam, odstępstw projektowych, czego efektem będą ograniczenia do minimum 

wywłaszczenia. I po piąte. Podstawą realizacji inwestycji budowy ulicy Ogrodowej winien być 

istniejący projekt budowany, który został dopracowany przez, dopracowany przez Urząd 

Gminy w Zaniemyślu , z uwzględnieniem zmian w granicy z działką 58/2. Komisja do zbadania 

inwestycji ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu zakończyła swoje prace i przedstawia powyższe 

sprawozdanie jako wynik swoich działań. Ostateczna decyzja w sprawie projektu 

przebudowy ulicy Ogrodowej oraz zasadności pierwotnie zakładanych wywłaszczeń 

pozostaje w gestii władz Gminy, które powinny kontynuować dialog z mieszkańcami i dążyć 

do wdrożenia projektu w sposób zrównoważony i z uwzględnieniem interesów społeczności 

lokalnej. Bardzo dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś ma może pytania do tego sprawozdania? Bardzo proszę Pani Wójt.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo. Przy ulicy Ogrodowej zostałam przez Radnego Marciniaka oskarżona, że 

o co? O brak informacji, o manipulacje i inne takie rzeczy, że nie informowałam. Raport 

pokazał to jednoznacznie, że Radni byli poinformowani o sposobie przeprowadzenia tej 

inwestycji i wyrazili na to zgodę. Wszystkie działania, które były podejmowane przeze mnie i 

przez urzędników były słuszne i zgodne z prawem. Mieliście Państwo, zresztą tutaj chyba 

Radny Marciniak może zacytuję, że mieliście mieć Państwo alternatywne rozwiązania, żeby , 

że będą alternatywne rozwiązania tego przedstawione. Żadnych alternatywnych rozwiązań 

nie ma. Jest ten projekt, który został opracowany w 2022 roku i jedyne odstępstwo jakie jest, 

to jest to, że na granicy z działką 58/2, mogę tutaj powiedzieć z imienia i nazwiska, ostatnia 

działka przy ulicy Śremskiej będzie zwężenie tego odcinka do, tak przynajmniej tutaj Pan 

Przewodniczący Komisji nam mówił, że będzie, że dogadał się z pełnomocnikiem, że jedynie 

10 centymetrów zostanie zabrane do minimalnej, do minimalnej granicy będzie to, i 
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zwężanie będzie chyba około 80 czy 90 centymetrów z 3,70 metrów, tak jak idzie po całości 

3,50 m, 3,70 m, w tej granicy będzie 80 czy 90 cm i wejście na działkę ostatnią 10 cm. Ja mam 

nadzieję, że pełnomocnik pofatyguje się do Urzędu i wyrazi tą wolę, tą zgodę przy świadkach 

i pisemnie, bo sami mieliście Państwo tutaj na sali sesyjnej Pana, Pana Michała Koniarka, 

który powiedział, że nie odda ani jednego centymetra kwadratowego. Również u nas w 

Urzędzie Gminy Pan Michał stwierdził, że też nie odda ani jednego centymetra 

kwadratowego. Jest to zaprotokołowane, bo zostało Panu przedstawiony wariant 

alternatywny, gdzie zwężaliśmy tą drogę do metra osiemdziesięciu i wchodziliśmy na działkę 

w tym maksymalnym, w maksymalnym wariancie jedynie 90 centymetrów. Teraz i tak 

wchodzimy na działkę 10 centymetrów, ale chodnik będzie miał 80 czy 90 centymetrów w 

tym, w tym przewężeniu, tak. I mam nadzieję, że po prostu pełnomocnik pojawi się w 

najbliższych dniach i takie oświadczenie nam złoży, żebyśmy już dalej nie marnowali ani 

czasu, ani pieniędzy. Bo cały rok, który został na te, bo tak naprawdę pozostałe działki 

zostaną okrojone tak, jak miały być okrojone, tak? Tu się nic nie zmienia. Jest jedynie 

problem z tą ostatnią działką i tutaj może, może tamci właściciele teraz się poczują dotknięci 

i urażeni, że im się zabiera, a tutaj dla jednego robi się wyjątek. Ale tak Państwo 

zadecydowaliście, ja się do tego dostosuję. Jedynie mi żal i szkoda, że przez rok pracy Komisji 

uciekło nam wiele szans i okazji, które się już nie powtórzą na to, żeby tą inwestycję 

zrealizować, bo równie dobrze mogliśmy tą inwestycję już w tym roku czy w przyszłym roku 

kończyć. Szansy już takiej nie będzie, bo myślę, że Polski Ład już się skończył, a to, to nam 

dawało gwarancję, że, że mogliśmy, mogliśmy tą inwestycję przeprowadzić. Ale to jest 

kolejna inwestycja i kolejne, jak dla mnie zmarnowana szansa. Więc myślę, że Państwo Radni 

bardzo proszę o, o takie racjonalne decyzje. Mamy już przykład śmieci i Jarocina, 650 tysięcy 

złotych uratowane. Może mało. To praktycznie mamy prawie, no większą 3/4 ulicy 

Spacerowej w Zwoli. A mamy inwestycje, które, które byśmy, które byśmy pewnie nie zrobili. 

Także dziękuję bardzo i tak jak powiedziałam, proszę jak ma Pan kontakt z Panem Michałem, 

żeby przyszedł do Urzędu i taką wolę wyraził, że te 10 centymetrów, które będziemy zwężać, 

żeby, żeby oświadczył tą wolę bezpośrednio, bo naprawdę szkoda marnować pieniędzy, żeby 

wszystko odkręcać i jeszcze raz marnować pieniędzy podatników.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję, ad vocem proszę Radny Tomasz Grabowski.  

Radny Tomasz Grabowski 

Bardzo dziękuję. Panie Wójt, nie jestem pracownikiem Gminy. Jak chce Pani, Pana Koniarka 

zaprosić, to proszę do niego zadzwonić albo wysłać informację. Nie czuję się w obowiązku . 

Natomiast ten rok pokazał nam tak naprawdę, że są kłopoty z komunikacją. To nie jest rok 

stracony, tak, bo gdyby faktycznie rozmowy prowadziły się w odpowiednim trybie, czy z 

uszanowaniem tych praw własności, czy słuchaniem obywateli, to byśmy tego roku nie 

zmarnowali. Ja uważam, że to jest dla nas szansa duża, że w ogóle dogadaliśmy się, że ta 

inwestycja w ogóle powstanie. I to nie chodzi w tej chwili o 10 centymetrów czy 80 

centymetrów, chodzi o to, że jakby nie pokazując palcem, nie potrafiła Pani się z człowiekiem 

dogadać, tak, i komisja musiała to za Panią zrobić. Bardzo dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję bardzo. Proszę Pani Wójt.  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Ja nie potrafiłam się z człowiekiem dogadać? To Pan nie potrafił się dogadać. Pan po prostu 

żądał i tylko na takiej zasadzie. Były spotkania organizowane z Panem, przedstawiane. Ten 

projekt, który Państwo macie, to jest projekt, który był zrobiony pierwszy projekt, który był 

zrobiony na spotkanie właśnie z Panem pełnomocnikiem. Zmniejszenie o połowę, 90 

centymetrów wchodziliśmy na działkę. Pan powiedział, że nie odda nawet centymetra, 

zresztą mówił to na spotkaniu. Także Szanowni Państwo, naprawdę, a może się okazało to.  

Radny Tomasz Grabowski 

Może nie chodziło o te 90 centymetrów, tylko tak naprawdę o rozmowę, tak ludzką, 

normalną rozmowę. Teraz się ludzie zgodzili, właściciele się zgodzili, mamy już załatwioną 

sprawę, więc nie drążmy tematu.  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowny Panie, ale były rozmowy, była przy tym Pani radczyni, była Pani sekretarz, był Pan 

Baraniak, był Pan projektant. Także naprawdę to nie jest tak, jak Pan to mówi i tak naprawdę 

aż przykro tego słuchać, Panie Radny, że coś takiego Pan mówi. Tak samo rzucanie oskarżeń, 

że manipuluję Radnymi, że nie było takich rozmów, że mówiliście Państwo o alternatywach. 

Nie ma do tego alternatywy. Albo wchodzimy w jedną stronę, albo wchodzimy w drugą 

stronę, albo budujemy tą drogę bezpieczną, albo jej w ogóle nie budujemy. Taka jest niestety 

prawda.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dobrze, ja proponuję zakończyć tą dyskusję, bo nic nowego w tej chwili nie wymyślimy. 

Przechodzimy do dalszych punktów, dalszego procedowania. 

 

9. Podjęcie uchwał: 

 

1) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych 

w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Zaniemyślu przedstawiła Dyrektor Centrum Usług 

Wspólnych Justyna Teichman. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym w Zaniemyślu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamila Kołacka 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 



str. 18 

 

Uchwała nr LXI/447/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Zaniemyśl 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2024 rok” przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Zaniemyśl z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2024 rok”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/448/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

3) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Kurpik 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/449/2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości przedstawiła 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler. 
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Głosowano w sprawie: 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (1) 

Paweł Kurpik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Maliński 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/450/2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

na obszarze gminy Zaniemyśl na 2024 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na obszarze gminy Zaniemyśl 

na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, 

Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Gomułkiewicz 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/451/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

Wyniki głosowania 
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ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/452/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

7) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/453/2023 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

8) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

gminnej ewidencji zabytków przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i 

Rolnictwa Marcin Kropiński. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 
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Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/454/2023 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

9) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i 

Rolnictwa Marcin Kropiński. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/455/2023 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

10) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/456/2023 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

11) Projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Zaniemyśl 
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miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przedstawił Przewodniczący Rady 

Gminy Jerzy Grześkowiak. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Zaniemyśl miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch. 

 

Uchwała nr LXI/457/2023 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc (sprawdzić tylko, czy mikrofon włączony i 

podnieść go wyżej, bo, jeszcze zdecydowanie wyżej, Panie Piotrze, proszę pomóc).  

Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Szanowna Rado, Pani Wójt, Szanowni Państwo, może będę trochę monotematyczny, ale 
trzeci miesiąc z rzędu zgłaszam to samo i chciałbym się zapytać, na jakim etapie są zgłoszone 
moje wcześniej jakby problemy, kiedy zostaną rozwiązane, jak to wygląda na chwilę obecną, 
bo no zgłaszałem niejednokrotnie już, ale od trzech miesięcy no to zgłaszam regularnie za 
bardzo porośniętą ulicę Rolną, Poznańską, nie tylko chodnik, jak i ulicę, gdzie aktualnie 
jesteśmy w okresie już prawie zimowym, są przymrozki, woda nie ma gdzie odpływać, przez 
co, co się robi, zalegają kałuże, robią się szczeliny, rozsadza asfalt, samochody przejeżdżające 
ochlapują przechodniów, to nie jest rzecz, która teraz powinna być zrobiona, tylko w 
momencie, kiedy ja to zgłaszałem, powinno chociaż coś być z tym zrobione. Na chwilę 
obecną nie tylko w Łęknie to widzę, ale często spaceruję też po Zaniemyślu i widzę tak samo 
jest, jedynym plusem jest chyba ta ulica tutaj Średzka, gdzie studzienki są czyste i tutaj nie 
trzeba w żaden sposób nic interweniować, ale tutaj w Łęknie no nic się z tym nie zadziało. 
Chciałem się tylko zapytać, czy przez te trzy miesiące urzędnicy, którzy mieli się tym zająć z 
pełnym sumieniem, pobierali pensje i z pełną świadomością nic nie robiąc, bo dla mnie to 
jest coś, coś nie tak.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo proszę Pani Wójt.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Naprawdę to co jest możliwe jest wykonywane, nie będzie to zrobione od razu, dlatego że 
jeżeli chodzi o przycinkę drzew będzie przycinane, wszystkie drzewa będą w styczniu 
przycinane, czy na początku roku. 
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Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Dlaczego w styczniu dopiero?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Powiem tak, do końca października, Panie Marcinie, jest w ogóle objęte ochroną, że nie 
przycinamy. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Ale jest listopad, ja to zgłaszam od trzech miesięcy, czyli zgłosiłem już we wrześniu. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Dlatego, że te pieniądze są planowane na styczeń, tak? i w styczniu przycinamy drzewa.  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Okej, to taka odpowiedź usatysfakcjonowałaby mnie od razu w pierwszym miesiącu, kiedy to 
zgłosiłem, trzy miesiące się upominam o coś dopiero. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Szanowny Panie, ale to niech Pan zgłasza te problemy do Referatu Inwestycji i Gospodarki 
Komunalnej. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Mam prawo tutaj to zgłosić?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Wie Pan co? tutaj nie za bardzo, to jest sesja Rady Gminy, to są wolne głosy i wnioski do 
Rady Gminy. Wójt Gminy przyjmuje od poniedziałku do piątku w Urzędzie Gminy, od godziny 
siódmej do godziny piętnastej, od wtorku do piątku, a w poniedziałki od ósmej do szesnastej, 
dla mieszkańców zawsze jestem dostępna od ósmej do szesnastej, także zapraszam bardzo 
serdecznie. Wie Pan co, jak pan przyjdzie do Urzędu, to wezwiemy urzędnika, który się tym 
zajmuje i on Panu dokładnie zda sprawozdanie, co jest zrobione, i naprawdę sesja Rady 
Gminy, fajnie, że Pan przychodzi i mówi, ale naprawdę proszę przesłać, nie wiem, albo 
zadzwonić do sekretariatu, albo bezpośrednio do Referatu Inwestycji i tam myślę, że 
dokładnie pracownik, który się tym zajmuje powie Panu jakie były podejmowane, 
podejmowane działania, to jest, to jest, no Rada Gminy się tym nie zajmuje, faktycznie 
zajmuje się Urząd i tak zapraszam Pana, naprawdę zapraszam Pana i wtedy poprosimy.  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Urząd Gminy pracuje w momencie, kiedy ja jestem w pracy, więc nie ma takiej opcji, jedyna 
szansa to jest tak jak teraz. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Wie Pan co, można się zwrócić na piśmie, a jeżeli Pan chce, ja zostaję i czekam na naszych 
mieszkańców, także jeżeli się Pan umówi na godzinę, nie wiem, szesnastą, trzydzieści, czy na 
siedemnastą, również możemy się spotkać, nie ma sprawy, tylko proszę, nie wiem, nakreślić 
jakie Pan ma pytania i wtedy zostanie dany pracownik i dokładnie wyjaśni co było zrobione, 
kiedy było zrobione, także zapraszam serdecznie z takimi rzeczami technicznymi, to 
faktycznie do, do naszego Referatu, czy do Urzędu i wtedy naprawdę wszystko wyjaśnimy. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Okej, dobra, a jeżeli chodzi o oświetlenie przejścia dla pieszych koło internatu? To tak samo, 
do odpowiedniej osoby mam się zgłaszać?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Tak.  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Czyli bezpieczeństwo mieszkańców nie należy do Rady?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Powiem tak, bezpieczeństwo jak najbardziej, ale tutaj też również sprawdzaliśmy przepisy i 
jeżeli chodzi o doświetlenie przejść dla pieszych, to okazuje się, że specjalne oświetlenie, 
czyli dla poprawy bezpieczeństwa oświetlenie przejść dla pieszych jest tak zwanym 
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oświetleniem dedykowanym. Gmina jako Gmina ma obowiązek oświetlenia ulicznego, czyli 
niespecjalnego, dedykowanego, a dedykowane oświetlenie należy do zarządcy drogi, a 
zarządcą drogi jest w tym momencie Powiat.  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Okej, to ja mam zgłaszać to do Powiatu, czy ja mam zgłaszać to do Gminy i Gmina zgłosi to do 
Powiatu?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Tak, wie Pan co, my zgłaszamy te problemy, naprawdę, niech Pan mi uwierzy, że tam gdzie 
możemy. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Ciężko mi uwierzyć.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Tam gdzie możemy są zgłaszane i wie Pan. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Chciałbym tutaj podać tutaj przykład, ostatnio teraz jeżdżę do Kórnika, odbierałem córkę ze 
szkoły, wraca ze studiów i widzę w Biernatkach zrobili przejście, przystanek dla autobusu i 
przejście dla pieszych, tutaj Biernatki Las, i tam są lampy z dwóch stron i te przejście dla 
pieszych jest tak z daleka widoczne, że jakby Zaniemyśl wziął przykład chociaż z tego, jak oni 
to zrobili, tak samo jak z Prusinowa, jak jest ustawiony radar pomiaru prędkości dla 
samochodów, że światła szybciej się przełączają na czerwony, to by było zdecydowanie 
bezpiecznie. Ja ostatnio byłem świadkiem niejednokrotnie, gdzie ludzie przyspieszają przy 
przejściu dla pieszych w Łęknie, gdzie się światła, się zmieniają, jak się zmienia na czerwony, 
to nawet nie zwracają na to uwagi, przejeżdżają na czerwonym, do momentu, ale nawet jak 
będzie tam wypadek śmiertelny, co dalej z tym będziecie Państwo robić? nadal będziemy się 
odzywać do Powiatu, gdzie...  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Tak, wie Pan co?  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Na co my czekamy?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Wie Pan co, na co czekamy? Czekamy na pieniądze, których na razie w budżecie nie ma. 
Będzie nowy rok, można będzie to zaplanować. Niestety w tej chwili każdy Panu powie i czy z 
radnych, czy z urzędników, jest Pani skarbnik, jak wygląda koniec roku w Urzędzie, w 
Urzędzie, gdzie zadania, które były poplanowane, są poplanowane i realizowane. Jeżeli 
wystarczy pieniędzy na coś dodatkowego, to jest to realizowane, ale jeżeli nie, no to będzie 
to realizowane w przyszłym roku, to nie jest niestety tak, że potrafimy to wyczarować i mieć 
magiczną skrzynkę i te pieniądze dodatkowe. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Ja rozumiem, że budżet nie jest z gumy i że nie da się naciągnąć tak, że to wszystko jest dla 
mnie zrozumiałe, ale to nie jest problem zgłaszany od wczoraj czy od dzisiaj, to 
bezpieczeństwo przede wszystkim powinno być na pierwszym miejscu, przede wszystkim 
wszędzie. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Pewnie, ja się z Panem jak najbardziej zgadzam, aczkolwiek tak jak mówię, jeżeli chodzi o 
bezpieczeństwo, tutaj urzędnicy nasi stoją na stanowisku, że jest to, jest to, jest to po prostu 
oświetlenie dedykowane i jako takie zgodnie z ustawą, więc należy do zarządcy drogi. Jeżeli 
nie uda nam się, zrealizować tego przy pomocy Powiatu pewnie będziemy to realizowali jako 
nasze zadanie, ale najpierw musimy mieć tutaj jeszcze odpowiedź, że faktycznie to nie będzie 
robione. 
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Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Okej, to jeszcze jedną tylko sprawę chciałbym zgłosić, bo trochę tego mam, ale nie ma sensu 
widzę. Chodzi mi o pierwszy wjazd, jak się jedzie z Łękna do Zaniemyśla, pierwszy jest na 
Polwicę, drugi jest między bloki tutaj w Spółdzielni, jest tam notorycznie problem z 
odpływem wody, a tam jest bodajże studzienka telekomunikacyjna chyba, tak? Tam nie ma 
możliwości przejścia chodnikiem, jak jest ulewa, trzeba iść bardzo szerokim łukiem po zieleni, 
czy tam nie można zrobić jakiegoś odpływu? Czegokolwiek, albo po prostu, no nie wiem, coś 
usprawnić to, można się przejechać po jakiejś ulewie, zobaczyć, o co mi dokładnie chodzi, 
tam nie jest kałuża płytka, tam w jednym momencie jest dosyć głęboko po kostki, i ja tutaj 
patrzę nie tylko pod swoim kątem, ale na pewno kałuża tak nie wysycha bardzo szybko, a 
dzieci, jakie chodzą do szkoły, czy do szkoły, czy ze szkoły, nie będą mieli suchych butów, pod 
tym względem tutaj jeszcze, żeby coś z tym zrobić. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Jak najbardziej, także jak najbardziej proszę zgłaszać te wszystkie problemy z, nie wiem, z 
funkcjonowaniem do Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, to na pewno zostanie, 
nie obiecuję Panu, że to będzie od ręki zrobione, bo to są, o tym co Pan mówi, to są rzeczy, 
które są latami. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
To jest inwestycja.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Tak, to są, to są, to są, to są rzeczy, które już lata temu istnieją i ze względów po prostu 
finansowych nie były realizowane, ale jeżeli uda nam się wygospodarować pieniądze, to być 
może uda się też, nie wiem czy to jest telekomunikacyjna studzienka, czy to jest studzienka 
kanalizacyjna. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Nie kanalizacyjna, telekomunikacyjna. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Nie umiem tego powiedzieć, ale być może uda się to, coś, coś z tym zrobić, także jak 
najbardziej te wszystkie rzeczy inwestycyjne, mówię może byłby Pan, dobrym Sołtysem, bo 
wszystko to, co Pan mówi, to powinien mówić nam Sołtys, który jak gdyby jest gospodarzem 
danego sołectwa, tak? to jest...  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Co mam powiedzieć? no.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Ale zapraszam serdecznie, Panie Arku, jeżeli Pan wyznaczy jakiś termin, na pewno tutaj 
zostaniemy i wszystkie te rzeczy, możemy nawet je objechać, to, które Pan, które Pan 
wskazuje, jak najbardziej.  
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Dobrze.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Zapraszam serdecznie. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
A jeżeli chodzi o ten chodnik i ulicę tutaj gminną, to w czyjej kwestii leży, że tak powiem 
wyczyszczenie Gminy, komunalki i do kogo mam się zwrócić?  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Powiem tak, jeżeli jest to chodnik gminny, to należy do Gminy, tak, aczkolwiek nie wiem jak 
to jest, że jeżeli chodnik przylega bezpośrednio do posesji, to jak gdyby o utrzymanie, jeżeli 
nie przylega do posesji, to właściciel drogi, właściciel chodnika jest odpowiedzialny za 
utrzymanie czystości, to Gmina. 
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Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
To poprosiłbym. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Dobrze. 
Mieszkaniec Łękna Arkadiusz Kloc 
Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Dziękuję. Teraz proszę Radna Kamila Kołacka.  
Radna Kamila Kołacka 
Szanowni Państwo, Wysoka Rado, Pani Wójt. Ja tutaj chciałam się odnieść do tego, co 
powiedział Pan Arek, no ja akurat się nie zgadzam z tym, co powiedziała Pani Wójt, ponieważ 
ja uważam, że sesja Rady Gminy jest od tego, że każdy mieszkaniec ma prawo tutaj przyjść i 
wyrazić swoje zdanie, zadać pytania, a Pani Wójt w miarę możliwości, jeśli może 
odpowiedzieć natychmiast, to to robi, a jeśli nie, to odpowiada pisemnie. Natomiast jeśli 
chodzi o Referat Inwestycji, to Szanowni Państwo, w 2021 roku złożyłam wniosek pisemny, 
chodzę za tym jako Sołtys, i jako Radna, i jako mieszkaniec, o próg zwalniający w 
Lubonieczku, i też go nie ma, i też najprawdopodobniej się go nie doczekam, no i w tej 
sytuacji co mi Pani powie? że co, wnioski złożone, chodzę do infrastruktury, przepraszam, do 
Referatu Inwestycji, no i nic się w tej sprawie nie dzieje, wypadki były trzy. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Pani Radna. Dobrze Pani wie, że oprócz progu miała Pani zrobione utwardzenie dodatkowych 
kilku dróg płytami, które zostały nam po ulicy Morelowej i Wiśniowej, które nas też 
kosztowały, więc albo jedno, albo drugie. Na wszystko nie wystarcza pieniędzy, Szanowna 
Pani i chyba Pani o tym najlepiej wie. 
Radna Kamila Kołacka 
Jak mają się te stare płyty do tego progu zwalniającego. 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Szczerze powiedziawszy, wyłożenie tych płyt można byłoby za to zrobić dwa progi, jest, ja 
wiem, że to jest inny temat, ale to jest, no niestety, wybieramy pewne rzeczy, które są 
realizowane, tak?  
Radna Kamila Kołacka 
No więc jaki sens ma w takim razie zgłaszania czegokolwiek do Referatu Inwestycji? jeśli nie 
ma ani odpowiedzi, jeśli słyszę pewnego dnia, że już są wszystkie zgody, czekamy tylko na 8 
tysięcy i tych 8 tysięcy przez te dwa lata nie ma, żeby ten próg miał być.  
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Wie Pani, Pani Radna, myślę, że tutaj najlepiej byłoby porozmawiać z Panem Kierownikiem 
Referatu, bo to on się tym zajmuje, dlatego proszę, rzeczy, które chcecie Państwo, jeżeli 
chodzi o inwestycje, to tam, bezpośrednio tam, ale do mnie i z pracownikiem, bo czasami 
jest tak, Szanowni Państwo, że no nie wszystko wiem, dlatego że pracownicy mają 
pełnomocnictwa, upoważnienia do wydawania decyzji i wydają je samodzielnie, dopiero 
jestem później informowana, załatwiają sprawy, o których nie wiem, dopiero się dowiaduję 
później, bo jest to zrobione na przykład po południu i dopiero zdają relację na następny 
dzień, a poza tym tych spraw jest tyle, że nie jestem w stanie każdej sprawy w Urzędzie 
osobiście pilnować. Dlatego proszę Państwa o to, żebyście sprawy związane z Urzędem 
Gminy i Wójtem kierowali do Wójta, a nie na sesji Rady Gminy Zaniemyśl, bo to są wolne 
głosy i wnioski przede wszystkim do tego, co macie wy Państwo robić, ja to, co mogę, to 
odpowiem, ale tak naprawdę tak to funkcjonuje, gdybym miała się wszystkim zajmować, to 
ja bym nie musiała mieć pracowników, prawda? po co byliby mi pracownicy, skoro tak to 
wygląda. 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Bardzo dziękuję. Proszę Radna Powiatowa Małgorzata Fertała. 
Radna Kamila Kołacka 
Mogę jeszcze? Panie Przewodniczący, króciutko, ja mam pytanie tylko do Pani Sekretarz, 
Pani Sekretarz, w Referacie Inwestycji ilu mamy pracowników?  
Sekretarz Gminy Danuta Sobkowiak 
Tekst niesłyszalny. 
Radna Kamila Kołacka 
Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo dziękuję. Proszę, Radna Powiatowa Małgorzata Fertała. 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, no ja powiem tak, że tak właściwie to już się boję 

zabierać głos z tego powodu, że każdy kto próbuje zabrać głos tutaj na tym forum to jest 

łajany i dyscyplinowany, a to nie to miejsce, a to nie to pytanie, a to nie według właściwości i 

tak dalej, ale ja do pewnych rzeczy chciałabym się ustosunkować, ponieważ odnoszę 

wrażenie, że to znaczy się tego, że każdy zabierający głos w wolnych głosach i wnioskach to 

jest osoba niepotrzebna, to ja już takie przeświadczenie mam, ale ja uważam, że to jest 

właśnie forum na zadawanie takich pytań, a po drugie muszę się odnieść do pewnych rzeczy, 

ponieważ odnoszę wrażenie, że odpowiedzi, które tutaj uzyskujemy na sesji, są 

odpowiedziami ze strony czy Pani Wójt, czy Pani Radcy Prawnej, są odpowiedziami takimi, 

które mają spowodować, żeby człowiek się poczuł taki malutki, że o niczym nie wie i niczego 

nie rozumie. Ja za chwilę wezmę i wytłumaczę, no te uśmiechy zresztą takie ironiczne, które 

widać na nagraniach i tak dalej, to tylko i wyłącznie potwierdzają moje słowa. Odpowiedź 

jest taka, że nikt ma nie zrozumieć, a my to wszystko tak owiniemy, ładnie ubierzemy, żeby 

wyszło, że jest tak pięknie i cudownie, a tak cudownie nie jest. Chciałabym się odnieść do 

tych przystanków autobusowych i chciałabym powiedzieć jedno, że oświetlenie dróg i ulic, w 

tym również bezpiecznych przejść dla pieszych, to jest gestia Gminy, i teraz, nie ma czegoś 

takiego, o czym mówiła Pani w przypadku przenoszenia przystanku autobusowego w 

Lubonieczku, jak firma, która zatwierdza organizację ruchu. Generalnie wszelkiego rodzaju 

rzeczy, które są wyczyniane, to znaczy się, które są realizowane na drogach, w zakresie 

poprawy bezpieczeństwa, są związane z wnioskiem, który płynie od tutaj miejscowej Gminy, 

bo to Gmina doskonale wie, obojętnie kto jest zarządcą drogi, gdzie istnieje zagrożenie 

bezpieczeństwa mieszkańców, a gdzie to bezpieczeństwo nie jest zagrożone, i wniosek z 

Gminy poprawnie sformułowany ulega zatwierdzeniu przez Policję i Starostę Średzkiego, bo 

rzeczywiście Starosta Średzki zatwierdza prawidłową organizację ruchu, i to, że przystanek w 

Lubonieczku jest przenoszony od roku z wielkimi bólami, to tylko i wyłącznie dlatego, że 

takiego wniosku z Gminy nie było. W momencie, kiedy on się pojawił, to praktycznie reakcja 

na wniosek z Gminy była dwu lub trzy dniowa. Rzeczywiście być, to znaczy się są firmy, które 

zajmują się opracowaniem organizacji ruchu, ale to się dzieje na inwestycjach wielkich, nie 

wiem, drogowych, takich wielokilometrowych i tak dalej, i tak dalej, ale w przypadku 

zwykłego przeniesienia przystanku, Pani Wójt, tudzież ustanowienia przystanku dla, na 

żądanie, to jest zwykły, prościuteńki wniosek, który trafia do Powiatu, a później jest 

opracowana na rysunku, organizacja ruchu zatwierdzona przez Starostę, i to zatwierdzenie 

miało tutaj miejsce w przypadku Lubonieczka w przeciągu dwóch dni. Dzisiaj Pani Wójt, 
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proszę nie mówić, że nieprawda. Ja nie chciałam w ogóle tutaj w tej kwestii występować, ale 

skoro już Pani Sołtys publicznie mi podziękowała, to wszelkiego rodzaju niedomówienia ze 

strony Pani będę prostować i to dokładnie z datami, jeżeli Pani będzie kwestionowała to, co 

mówię, a niech mi Pani wierzy, że jak mówię, to wiem, w przeciwieństwie do Pani, natomiast 

dzisiaj, no dzisiaj mamy przestawiony przystanek i mamy krawężnik, i kupkę żwiru, który 

czeka od czterech dni nie wiadomo na co i po co, a miała być wyłożona kostka brukowa i 

miała być barierka i rozumiem, że mają przyjść jeszcze dodatkowe znaki, to tyle, proszę 

Państwa w kwestii przystanku autobusowego. Tak samo rozumiem zdenerwowanie Pani 

Sołtys co do tych lamp, bo skoro jest umowa, a lampy miały, a postanowienie o lampach było 

już we wrześniu ubiegłego roku. No to która umowa opiewa na taki okres czasu, żeby w 

grudniu jeszcze lamp nie było, no proszę Państwa. Teraz kwestia konsultacji, oczywiście ja 

zadawałam pytania dotyczące czy pozyskiwanie moich danych osobowych rzeczywiście 

wypełnia regułę minimum żądanych danych osobowych. Oczywiście odpowiedzi nie ma, to 

znaczy się odpowiedź jest znowu tak na okrągło, no skoro podała te dane osobowe i się 

podpisała, to znaczy się, że wyraziła zgodę na ich przetwarzanie. Ja o tym wiem, tylko mam 

pytanie, ile osób, które chciało wziąć udział w tych konsultacjach, nie wzięło w nich udziału, 

ponieważ nie chciało podawać tych danych osobowych. Moje pytanie brzmiało 

jednoznacznie, czy pozyskiwanie imienia i nazwiska oraz adresu było rzeczywiście 

wypełnieniem zasady minimum danych osobowych do zrealizowania celu? Czyli, czy te 

konsultacje nie mogły być anonimowe? Mało tego, pojawia mi się następne pytanie. Ja 

otrzymałam, tak jak już ostatnio mówiłam ankietę o numerze roboczym 6021, 6022 i bodajże 

6023. Gmina liczy 6 tysięcy z haczykiem mieszkańców, uprawnionych, uprawnieni, 

uprawnione były osoby powyżej osiemnastego roku życia, czyli dwie trzecie mieszkańców, 

dwie trzecie z sześciu i pół tysiąca to będzie cztery tysiące sto, tak na okrągło. Pytam, do 

kogo trafiło dwa tysiące ankiet, ponad uprawnionych do głosowania? Z tym pytaniem, no nie 

wiem, no gdzie one trafiły, bo wydano 6 tysięcy ponad ankiet, a uprawnionych z prostego 

rachunku jest 4 tysiące z haczykiem, to komu przekazano dwa tysiące ankiet. No więc Pani 

Wójt, pewnie, że mogę przyjść do Pani na rozmowę do gabinetu, bo to jest też pewnie dzisiaj 

dla Pani niewygodne, tylko się pytam po co? Gmina, która działa przejrzyście, nie musi 

odsyłać wątpiących do zamkniętych gabinetów, może podjąć dyskusję na sesji, bo to 

interesuje nie tylko mnie, ale innych także i naprawdę niech Pani nie łaja tutaj ludzi, którzy 

przychodzą i próbują o coś pytać. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Bardzo proszę. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Widzi Pani, dlatego, że nie potrafię osobiście Pani odpowiedzieć na to pytanie, ale jest Pan 

Kierownik Referatu Gospodarki i Nieruchomościami, Pan Marcin Kropiński, który zgłasza się i 

Pani odpowie. Gdyby go nie było, nie odpowiedziałabym Pani na to pytanie. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

Ja tu odpowiem wszystkim, bo tutaj nie chciałbym, żeby to jakieś były nieścisłości. Więc 

według mnie absolutnie nastąpiło tutaj pobranie minimum danych osobowych. Zresztą 

Państwo dostaniecie informację. Jest według rozporządzenia, którym później jeżeli dojdzie 

do składania faktycznie wniosku przez Gminę, musi być podział na miejscowości. Natomiast 

jeżeli chodzi o te całe słynne numery i te imię i nazwisko, które tutaj należało podać, chodziło 
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tylko i wyłącznie o to, żeby karty, które spłyną, pochodziły jedna karta od jednej osoby. Nie 

chodziło absolutnie o weryfikację, czy to Pani X, czy Pan Y jest tutaj osobą głosującą, tylko 

chodziło o to, żeby Gmina miała wiarygodne karty, jedna karta od danej osoby. Druga sprawa 

jest taka, że technicznie robiliśmy to w ten sposób, że dostawały osoby zameldowane ze 

względu na to, że Gmina i żadna Gmina w Polsce nie dysponuje danymi dotyczącymi liczby 

osób zamieszkałych, a już w ogóle, jeżeli chodzi o to, żeby im dostarczyć te dane, to jest 

druga sprawa. Numer 6000 z hakiem, powstało ich bardzo niewiele, ze względu na to, że to 

były te numery, które były wydawane w Biurze Podawczym, tak jak zgodnie z tym 

zarządzeniem, które Pani Wójt wydała, dla osób zamieszkałych, a nie zameldowanych. Jest 

prawdą, że nie ma osób tylu, które mają powyżej 18 roku życia, żeby ich było 6 tysięcy, ale ze 

względów technicznych były robione numeracje od 6000 wzwyż dla zamieszkałych. 

Wydaliśmy nie 4 tysiące, tylko około 5 tysięcy, teraz dokładnie już nie pamiętam, to było 

robione we wrześniu, więc proszę mi wybaczyć, mogę podać to, nie ma problemu w Urzędzie 

wszystko mamy. Numeracje były nadawane właśnie tylko po to, żeby technicznie ten numer 

6 tysięcy był dla miejsc, dla osób zamieszkałych, nie ma tutaj żadnych insynuacji, niczego 

tutaj nie mamy, że tak powiem, do ukrycia w tym zakresie, 5 tysięcy osób otrzymało. Taka 

praca była wykonana, że były, tak jak Państwo wiecie, bo mieszkacie tutaj w Gminie, wiecie, 

że w listach były podane te po prostu karty. Natomiast od 6 tysięcy były podawane w Biurze 

Podawczym w Urzędzie i było wydane 5 tysięcy, około 5 tysięcy dokładnie list, liczby teraz nie 

podam, przepraszam, ale mogę do góry zobaczyć, także tak to, tak to jest moje wyjaśnienie. 

Jeżeli chodzi o kwestię konsultacji, uważam, na dzień dzisiejszy uważam, że lepiej tego się nie 

ogólnie nie dało zrobić. Oczywiście, jeżeli Gmina kiedyś będzie, będzie miała system, który 

będzie dawał możliwość głosowania na podstawie PESEL-u, to i będzie to zakupione, będzie 

to działało, będzie to też przyjęte przez Państwa jako Radnych, bo wiadomo, że będzie 

wykluczenie niektórych osób tak zwanych niecyfrowych, tak? No to, no to, no to będzie taki 

system przyjęty. Natomiast ten system jest, był on zresztą ćwiczony, teraz był, że tak 

powiem, ulepszony o tą kwestię numeracji, bo nie wiem czy, jak Państwo, były te zmiany też 

odnośnie wsi, głosowaliście Państwo nad zmianą wsi, zmianą przysiółków na wieś, tak, to też 

były po prostu robione konsultacje. Wtedy były robione konsultacje, które nie były imię i 

nazwisko tam podawane i mieliśmy wątpliwości, czy faktycznie głosują, głosuje jedna, jedna 

osoba jako, jako po prostu domownik. Jeżeli ktoś wziął te karty, tak, i po prostu tylko było na 

zasadzie na przykład parafki, tak, no to już budziło to pewnego rodzaju wątpliwości. Więc 

żeby, żeby absolutnie było przejrzysta sprawa konsultacji, żeby nie było, jakby to powiedzieć, 

wracania do tej samej pracy, no to po prostu były pobrane imię i nazwisko, miejsce 

zamieszkania, które i tak będzie musiało być zraportowane, miejsce, tak, i był podpis. Numer 

jest tylko i wyłącznie tutaj dla spraw technicznych, a nie ma żadnych tutaj innych niuansów. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Dziękuję na razie. Pani Wójt. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Dziękuję bardzo Panie Marcinie. Widzi Pani, Pani insynuacje, że dwa tysiące, dwa tysiące 

ankiet zostało gdzieś upłynnionych: „się pytam gdzie są?” No proszę Pani, po prostu z 

technicznego punktu widzenia wszystkie ankiety, które dla osób nie zameldowanych były 

numerowane od sześć tysięcy wzwyż, nigdzie się nic nie upłynniło, nigdzie nikt nic na lewo 
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nie zrobił. Wszystko jest jasne i przejrzyste, wystarczyło zapytać osobę, która to robiła. Nie 

odpowiedziałabym Pani na to pytanie, ale Pan Kierownik odpowiedział. Myślę, że nikomu nie 

jest przyjemnie Pani insynuacji wysłuchiwać o tym, że robimy coś na lewo, że gdzieś coś 

upłynniamy, o tym, że pracownicy modlą się o deszcz, bo Pani Sołtys robi imprezę w 

Lubonieczku, inne rzeczy. Po prostu nikt nie chce odpowiadać na takie pytanie i na takie 

insynuacje. 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, po pierwsze ja takich insynuacji tutaj nie w tego. Panią rozsadza 

wyobraźnia, taka lekko na tym, natomiast moje pytania, moje pytanie uważam było jak 

najbardziej zasadne w obliczu tych informacji, które otrzymaliśmy na ostatniej sesji, no na 

ostatniej sesji, mogła Pani nie wychodzić tylko siedzieć do końca. Pani sekretarz bodajże 

powiedziała, że to jest numeracja, żeby wziąć i określić liczbę wydanych ankiet, no to liczba 

wydanych ankiet. Po drugie, w momencie, kiedy się numeruje to jakimś dodatkowym 

numerem, to dla mnie numeracja to jest jedna po drugim, ale mam tutaj pytanie do Pana 

jeszcze, to w końcu, ilu mamy uprawnionych do udziału w konsultacjach i ile tych kart 

wydano, no to takie dwie liczby ogólne to chyba Pan pamięta. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Do mikrofonu proszę. 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

Ja tutaj Państwu już powiedziałem raz, że ja dokładnej liczby w tym momencie nie jestem w 

stanie powiedzieć. Natomiast mówię, numer 6 tysięcy powstał jako dodatkowy, to już jest 

tam, to już było raz powiedziane, także około 5 tysięcy, nie około 4 tysięcy, tylko około 5 

tysięcy. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Mogę tylko odpowiedzieć, Szanowna Pani, jeżeli Panią tak bardzo interesują dokładne liczby, 

to proszę złożyć wniosek albo wniosek o dostęp do informacji publicznej, my Pani na 

wszystko odpowiemy, Szanowna Pani, dokładnie. 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

No właśnie o to chodzi, że nie odpowiecie. Odpowiecie w tym stylu, jak Pani odpowiedziała 

dzisiaj o przystankach – bzdury. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Ale skąd Pani wie, co my odpowiemy? Bzdury – Pani bzdury opowiada.  

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Bo ja już niejednokrotnie pisałam i ja nigdy nie dostałam jednoznacznej odpowiedzi. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Ale Szanowna Pani, zawsze Pani dostała odpowiedzi. 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Atak na pytającego to jest metoda. 

Radny Bartosz Biskup 

Panie Przewodniczący, gdyby zechciał Pan zapanować nad tym, bo zaczyna nam się to 

przeradzać w obrady Rady Powiatu Średzkiego, a nie Rady Gminy Zaniemyśl. Dziękuję. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Po prostu przyszła osoba, która, która nie wiem, działa na zasadzie destrukcji i chce się 

pokazać, no to proszę bardzo, może Pani opowiadać różne rzeczy, ale niech Pani nie obraża 
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pracowników i niech Pani nie insynuuje nam rzeczy, których nie robimy, a na wszystkie Pani 

wnioski na pewno odpowiadamy. Odpowiadamy w terminie i odpowiadamy uczciwie. 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Mogę?  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Ostatnie zdanie i kończymy tę dyskusję. 

Radna Powiatu Średzkiego Małgorzata Fertała 

Ja poproszę od Pani na piśmie, w którym momencie nastąpiło obrażenie któregokolwiek 

pracownika, w którym momencie postąpiłam swoją wypowiedzią, powiedziałam nieprawdę, 

żeby wziąć i uargumentować to, co Pani prezentuje podczas swoich wypowiedzi w stosunku 

do mojej osoby i to jest, na piśmie poproszę, zgłoszę się w przeciągu czterech dni. Dziękuję. 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Przepraszam bardzo, wnioski się składa na piśmie i zgodnie z kpa jest odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Naprawdę kończymy tę dyskusję. Drodzy Państwo, jeżeli nie ma innych głosów w dyskusji, to 

chciałem zabrać głos tutaj w sprawie, w listopadzie mieliśmy 105. rocznicę Niepodległości, 

mieliśmy uroczystości nasze, najpierw Marsz Niepodległości z młodzieżą na plac przed 

Strażnicą, później mieliśmy mszę świętą, przejście pod pomnik, wciągnięcie flagi na marsz, 

odśpiewanie hymnu, złożenie wiązanek, później była piękna, wzruszająca akademia tutaj w 

Gminnym Ośrodku, przepraszam, Kultury i kończyliśmy to potem w sobotę rajdem 

rowerowym, tym Państwa, którzy byli i uczestniczyli w uroczystościach bardzo dziękuję i 

zapraszam. Tak, taką mam, no, chciałbym, żeby po prostu więcej, więcej z nas radnych, 

sołtysów uczestniczyło w tych uroczystościach, bo naprawdę jest nas mało, ci, co byli, 

wiedzą, ilu nas było i kto był, także zapraszam. Mamy teraz kolejne uroczystości, będą po 

świętach, będzie rocznica Powstania Wielkopolskiego, proszę tylko Państwa, żeby, żeby było 

nas więcej i przejdziemy do punktu ostatniego, zamknięcie sesji. 

 

11. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam LXI (61) sześćdziesiątą pierwszą sesję 

Rady Gminy Zaniemyśl, Dziękuję Państwu za udział i do zobaczenia.  

 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Jerzy Grześkowiak 
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